

Workshop 2023

URBAN FOOD, SUFFICIENCY & SUSTAINABLE AGRICULTURE IN CHINA

2023

中国城市食物、充足性与可持续农业 工作坊

Time: 9:00-15:00 CET (16:00 ~ 22:00 China Time), February 3, 2023.

Place: Hybrid from 9:00 ~ 12:00 (16:00 ~ 19:00 China Time), local from 12:00 ~ 15:00, Brussels.

Format: Workshop

时间：2023年2月3日周五 09:00 ~ 15:00 CET (北京时间 16:00 ~ 22:00)

地点：线下+线上 09:00 ~ 12:00 CET (北京时间 16:00 ~ 19:00), 线下 12:00 ~ 15:00, 比利时布鲁塞尔

形式：学术工作坊

The ERC project «A Middle Way? Probing Sufficiency through Meat and Milk in China» (MidWay) invites you to a one-day, hybrid, multi-stakeholder workshop in Brussels on February 3rd, 2023, to discuss urban food, understandings of sufficiency and well-being, and the role of meat and milk in China.

With nine percent of the world's arable land, five percent of its water resources and one-fifth of the world population, China faces significant challenges with food security and environmental burdens. Along with the increased consumption of animal-based products, the prevalence of obesity and overweight has become a serious public health issue in China (Wang et al. 2019). The COVID-19 pandemic once more emphasises the importance of researching and finding ways to reduce our dependence on intensified and industrial-scale agriculture (Wallace, 2016; Vidal, 2020). The MidWay project traces changing practices and understandings of meat and milk along the whole chain of actors from supply to demand to understand better – and suggest ways to modify – the embeddedness of meat and milk in Chinese food practices.

This is the first workshop organised by MidWay. The primary purpose is to discuss urban food and sustainable agriculture in China to provide input to MidWay's research design. We aim for about twenty participants, including the MidWay's scientific advisory committee, researchers, government representatives, practitioners, and industry representatives.

The workshop will be interactive and will include presentations and discussions. The workshop will provide simultaneous translation between English and Chinese. To sign-up, please [register here](#) by January 15.

欧洲研究委员会资助项目“中道？从中国的肉类牛奶消费探究充足性”诚邀您参加2023年2月3日在布鲁塞尔举行的为期一天的多方利益相关者工作坊，共同探讨对城市食物，充足性和幸福的理解与肉类牛奶在中国的作用。中国拥有占世界9%的可用耕地，5%的水资源和五分之一的人口，面临着粮食安全和环境负荷的重大挑战。随着动物性食品消费的增加，肥胖和超重在中国已成为一个严重的公共健康问题 (Wang et al. 2019)。新冠病毒大流行再次突显出研究和寻找方法减少我们对集约化，产业化农业依赖的重要性 (Wallace 2016; Vidal 2020)。“中道”项目从供应到需求的整个活动链条追踪对肉类牛奶消费不断变化的实践和认知，以更好理解肉类和牛奶在中国饮食消费实践中的文化嵌入过程，并提出改进之道。本次由“中道”项目组织的首次工作坊研讨，主要目的是讨论中国的城市食物系统与可持续农业，为“中道”项目的研究设计提供思路。我们将邀请二十位左右参会者，包括“中道”项目的学术顾问委员会成员，研究者，政府部门代表，从业人员和产业界代表。

本工作坊为互动式研讨，包括学术报告与讨论环节。会议提供中英文同声传译。请于1月15日前[在此处注册](#)。

CONTACTS: DONGMING XU, dongming.xu@ntnu.no and MARIUS KORSNES, marius.korsnes@ntnu.no.



明《百牛图》故宫博物院藏